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transkrypcja z XXVII sesji 30.12.2020 r. 
 
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dzień dobry. Witam Państwa bardzo serdecznie na 27 sesji Rady Miejskiej w dniu dzisiejszym. Witam 
serdecznie panią burmistrz Barbarę Rawecką, witam zastępcę burmistrza, witam panią skarbnik, 
witam zaproszonych gości oraz szanownych radnych. W punkcie pierwszym mamy otwarcie sesji i 
stwierdzenie quorum do prowadzenia prawomocnych obrad. W związku z powyższym proszę o 
potwierdzenie swojej obecności. Dziękuję. Na podstawie listy obecności stwierdzam, iż obecnych 
mamy 12 radnych, 3 jest nieobecnych, w związku z powyższym możemy podejmować prawomocne 
uchwały. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt drugi: przedstawienie porządku obrad. Porządek 
obrad został państwu przedstawiony, również w dniu dzisiejszym na posiedzeniu komisji wspólnych 
został przedyskutowany. Czy ktoś z państwa ma pytania odnośnie porządku obrad? Nie widzę, 
przejdziemy do kolejnego punktu, punkt trzeci: informacja burmistrza o pracach podejmowanych w 
okresie międzysesyjnym. Oddaję głos pani burmistrz Barbarze Raweckiej.   
Burmistrz Barbara Rawecka 
Dziękuję bardzo. Panie przewodniczący, Wysoka Rado. Chciałam przypomnieć, że w grudniu to już jest 
nasza druga sesja, więc ten okres między sesyjny jest bardzo krótki, ale tym niemniej pozwólcie 
Państwo, że tutaj przekażę najważniejsze rzeczy, które się odbyły. Mieliśmy dużo spotkań, a wydaje 
się, że koniec roku powinien być bardziej spokojny, ale niestety ta k nie jest. Mamy więc dużo spraw 
do załatwienia. Jedną z takich informacji, którą chciałam tu Państwu powiedzieć, to właśnie w grudniu 
otrzymaliśmy środki na przebudowę ulicy Gdańskiej i Poznańskiej. Drogi realizowane są ze środków 
pochodzących z Funduszu Dróg Samorządowych. Pełna kwota zadania to jest 1 milion 578 tysięcy 
złotych brutto, aczkolwiek już o szczegółach, ile otrzymaliśmy środków, pani skarbnik powie w 
sprawozdaniu. Nie chciałabym, żebyśmy się tutaj powie lały. Oczywiście chciałam przypomnieć, że 8,5 
miliona złotych otrzymaliśmy także na zadanie związane z modernizacją Szkoły Podstawowej Nr 1 
imienia Janusza Korczaka. Te pieniądze są już fizycznie na naszym koncie. Dokonaliśmy też zakupu i 
dostawy sprzętu wyposażenia ratownictwa dla jednostek OSP. Te środki otrzymaliśmy w ramach 
Funduszu Sprawiedliwości i na to zadanie wydaliśmy bez mała 240 tysięcy złotych. Oficjalne 
przekazanie nastąpi w styczniu, aczkolwiek już sprzęt mamy zakupiony. Chciałam jeszcze powiedzieć, 
że pomimo tego, że się tego nie spodziewaliśmy, to otrzymaliśmy również ciągnik, który zakupiliśmy 
w ramach projektu unijnego. Otrzymaliśmy dofinansowanie na ten ciągnik i to jest w ramach 
Europejskiej Współpracy Terytorialnej z Interreg 5A. Ciągnik kosztował 174. 300 zł. Tak się zdarzyło, że 
w tym miejscu mieliśmy takie ciekawe zakupy, ale też nie próżnowaliśmy. W grudniu ogłosiliśmy 
kolejne zadania. Pierwsze, to b udowa oczyszczalni ścieków w miejscowości Grzybno, na które to 
zadanie również otrzymujemy środki zewnętrzne. Jest to na wsparcie inwestycji związanych z 
tworzeniem, ulepszaniem i rozbudową wszystkich rodzajów małej infrastruktury, w tym inwestycji w 
energię odnawialną i oszczędzanie energii. Są to zadania z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich. 
Wartość szacunkowa naszego zadania to 1 milion 077 tysięcy złotych. Ogłosiliśmy również przetarg na 
przebudowę targowiska w miejscowości Chojna. O trzymaliśmy tutaj dofinansowanie w ramach 
operacji na tego typu inwestycje w targowiska lub obiekty budowlane przeznaczone na cele promocji 
lokalnych produktów. Szacujemy, że targowisko będzie kosztowało 789.877 zł. Ogłosiliśmy również 
przetarg na zakup łodzi ratunkowej dla OSP Krajnik Dolny i narzędzi hydraulicznych dla OSP Nawodna. 
T o również w ramach projektu unijnego "Ochrona przeciwpożarowa i zapobieganie katastrofom" 
współfinansowanego w ramach współpracy z programu Interreg 5a. Wartość szacunkowa to 240 000 
zł brutto. Ogłosiliśmy również przetarg na budowę świetlicy w miejscowości Czartoryja. Mamy już tutaj 
wyliczenia i wiemy, ile to mniej więcej będzie kosztowało. Wychodzi na to, że wartość szacunkowa 
budowy remizy to jest 1.077.000 zł. Jak państwo już zdążyliście zauważyć, dnia 22 grudnia pani kurator 
już oficjalnie, reprezentująca Ministra Edukacji, przekazała w moim towarzystwie, tablety dla Szkoły 
Podstawowej Nr 2 imienia Kornela Makuszyńskiego. Jest to 25 tabletów naprawdę bardzo dobrej 
jakości, mają bardzo dobre parametry, tak więc szkoła będzie z tego korzystała. T o właściwie tyle, ale 
chciałam jeszcze powiedzieć, że również miałam spotkanie z mieszkańcem, Powiem o tym w wolnych 
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wnioskach, bo razem z panem przewodniczącym mamy zadanie odnośnie ochrony środowiska, 
szczególnie w naszym mieście, w naszej gminie. Nastąpił też taki moment, że zawsze dochodzi do 
sytuacji, że ktoś się decyduje, kończy już owocną pracę na rzecz gminy Chojna. Jedną z takich osób, 
która to zrobiła, jest jeszcze obecny prezes PUKu, Pan Marian Karwan. Pozwólcie Państwo, że w swoim 
imieniu i w imieniu Państwa podziękuję panu Prezesowi za owocną pracę na rzecz gminy Chojna, za 
wszelkie wysiłki. Myślę, że to jest taki moment, że człowiekowi łza się w oku kręci. Myślę, że pan Prezes 
Karwan może chodzić i chwalić się rzeczami, które robił na rzecz gminy Chojna. Dziękuję ślicznie.  
Pan Marian Karwan - były Prezes PUK w Chojnie 
Chciałem bardzo podziękować za tę współpracę, bo pracowałem w tym zakładzie ponad 22 lata. Na 
stanowisku prezesa myślę, że swoje zadanie wypełniłem należycie. Tak, jak Państwo zauważyliście, 
wiele razy się z Państwem spotykałem na mieście, przy różnych zadaniach, które były do wykonania. 
Były to spotkania merytoryczne, bardzo konstruktywne, dużo rzeczy mogliśmy wspólnie zmienić, 
wspólnie zrobić. T o zaowocowało, bo rok 2019 jest najlepszym rokiem w historii tej spółki pod każdym 
względem. Pod względem finansowym, pod względem inwestycyjnym przede wszystkim. Z mieniło się 
wszystko, a nie będę wymieniał, bo na to nie ma czasu. Obecny rok natomiast już jest innym rokiem, 
ale powodem jest na pewno pandemia koronawirusa. Nie ma tylu zleceń, ile było w ubiegłym roku, 
gdzie było naprawdę dużo zleceń. Wszyscy pracownicy pracowali na pełnych obrotach i stąd te wyniki, 
które wypracowaliśmy. Państwo wiedzieliście o tym, bo spotykałem się z wami niejednokrotnie. K 
upiłem samochody, w tym jeszcze miesiąc temu nową śmieciarkę. J est w tej chwili załatwiony już do 
odbioru samochód bus dla działu wodociągów. Będzie on dostarczony do końca marca, a wszystkie 
formalności papierkowe są już załatwione. Po d względem inwestycyjnym kupowałem nowy sprzęt, 
którego nie trzeba remontować, do którego nie trzeba dokładać. W olę spłacać leasing, ale za nowy 
sprzęt. Dziękuję więc Państwu, dziękuję pani burmistrz, dziękuję panu burmistrzowi, dziękuję pani 
skarbnik, dziękuję paniom i panom radnym za współpracę, za te dobre słowa. Dziękuję bardzo.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado. Zgodnie z obietnicą, dzisiaj, 30 grudnia, obiecałam Państwu, że 
Państwo również poznacie nowego pana prezesa. Chciałam tutaj przedstawić Pana Władysława 
Wojana, z którym Państwo będziecie mieli również okazję współpracować.  
Prezes Przedsiębiorstwa Usług Komunalnych w Chojnie Władysław Wojan 
Dzień dobry Państwu, tak, jak pani burmistrz przedstawiła, nazywam się Władysław Wojan. Od 
przeszło 13 lat zarządzam projektami inwestycyjnymi, do roku, w PKP Polskie Linie Kolejowe S.A. Mam 
nadzieję, że na stanowisku będę w stanie kontynuować dobrą passę pana prezesa i dążyć do dalszego 
rozwoju spółki Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych. Będzie mi bardzo miło z Państwem przez 
najbliższy czas współpracować i mam nadzieję, że przekonają się Państwo do mojej osoby i ta 
współpraca będzie owocna. Bardzo dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Bardzo serdecznie dziękuję, panu prezesowi odchodzącemu za współpracę, nowemu powołanemu 
życzę szczęścia i jak najlepszych wyników. Przechodzimy do kolejnego punktu, punkt 4: informacja 
przewodniczącego Rady dotyczące spraw w okresie międzysesyjnym. Tak jak już pani burmistrz 
wcześniej wspomniała, to już jest nasza druga sesja, w związku z tym ten okres był bardzo krótki, 
jednakże do biura rady wpłynęły : w dniu 10 grudnia wpłynęła petycja pana Grzegorza Piątkowskiego, 
dnia 14 grudnia wpłynęła petycja pana Piotra Sterkowskiego, dnia 21 grudnia wpłynęła petycja pani 
Teresy Garland. Wszystkie trzy petycję dotyczą podjęcia uchwały przez Radę Miejską w Chojnie w 
obronie godności i wolności człowieka. Petycję zostały skierowane do Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji celem ich rozpatrzenia. Wszystkie pisma są do wglądu w biurze Rady. Czy są jakieś pytania? Nie 
widzę, związku z tym przyjdziemy do kolejnego punktu, punkt piąty: rozpatrzenie projektu uchwały w 
sprawie zmian w budżecie Gminy Chojna na 2020 rok, druk nr 1/XXVII/2020. Proszę o stanowiska 
komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję, panią skarbnik proszę o omówienie projektu uchwały.  
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Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, zaproponowane zmiany w budżecie Gminy Chojna na 2020 rok to zwiększenia i 
zmniejszenia. Ogółem budżet wzrasta po stronie dochodów i wydatków o 76 810 zł i 90 groszy. Wśród 
zaproponowanych zmian między innymi wprowadzamy 31 756 zł 90 groszy tytułem projektu 
Międzynarodowa Mobilność Kadry Edukacyjnej Szkolnej i jest to projekt realizowany przez Szkołę 
Podstawową w Nawodnej. Również ten projekt jest widoczny po stronie wydatkowej. Będzie on 
również przedmiotem uchwały o niewygasających wydatkach w dalszej kolejności. Inne 
przemieszczenia, to między innymi zabezpieczenie środków na projekt: "Poprawa bezpieczeństwa 
epidemicznego". Tutaj, wspomniany przez panią burmistrz, zakup ciągnika, który nastąpi jeszcze w 
tym roku. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję Czy ktoś z państwa radnych ma pytania? W dniu dzisiejszym mieliśmy posiedzenie komisji, 
tak więc wszystkie projekty były szeroko dyskutowane, ale być może ktoś jeszcze by chciał zadać jakieś 
pytanie? Nie widzę, w związku z tym przyjdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie procedury 
głosowania. Przepraszam, mieliśmy małe problemy techniczne, ale już udało nam się przeprowadzić 
sprawnie głosowanie. Mamy 12 głosów za, czyli jednogłośnie. W związku z powyższym stwierdzam, iż 
projekt został przyjęty. Kolejny punkt szósty: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian 
wieloletniej prognozy finansowej gminy Chojna na lata 2020-2030, druk nr 2/XXVII/2020. Proszę o 
stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. 
Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Panią skarbnik proszę o omówienie projektu 
uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, uchwała aktualizuje plan dochodów, wydatków, przychodów i rozchodów budżetu 
gminy Chojna, łącznie z podjętą przez państwa uchwałą. W zakresie przedsięwzięć dokonujemy 
korekty zadań: "Poprawa bezpieczeństwa" - to zadanie w całości realizujemy w 2020 roku, w zakresie 
budowy remizy strażackiej w Nawodnej zmniejszamy kwotę w na 2020 rok. Jest to związane z 
oszczędnością po zakończeniu tego projektu, a więc o zmniejszenie o 28.000 zł. Również zmniejszamy 
do wartości rozstrzygniętego przetargu "Przebudowę ulicy Gdańskiej" to jest 1.632.500 zł. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania do pani skarbnik? Nie widzę, nie słyszę. W związku z tym proszę o 
uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż 
projekt został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt, punkt 7: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
ustalenia wykazu wydatków niewygasających z upływem roku budżetowego 2020 oraz ustalenia 
planów finansowych wydatków, druk numer 3/XXVII/ 2020. Proszę o stanowiska komisji: Komisja 
Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 
wszyscy za. Dziękuję. Panią skarbnik proszę o omówienie projektu uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni Państwo, uchwała dotyczy wykazu i planu wydatków niewygasających dotyczących dwóch 
projektów realizowanych przez Szkołę Podstawową w Nawodnej. Jest to Erasmus Plus - Nasze skarby 
narodowe oczami dzieci oraz Międzynarodowa Mobilność Kadry Edukacyjnej. Wartość obu projektów 
t o jest 86.791 zł 83 grosze. Planowana realizacja tych dwóch projektów jest do końca czerwca 2021 
roku. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania? Nie widzę, związku z tym przejdziemy do głosowania. Proszę o uruchomienie 
procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, że projekt został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 8: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Chojne na rok 2021, druk numer 4/XXVII/ 2020. Projekt mamy z wnioskiem z auto poprawkami 
pani burmistrz. Proszę o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja 
Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Dziękuję. Bardzo panią proszę o 
omówienie projektu oraz auto poprawek i przejdziemy do procedury dwóch głosowań. Będziemy 
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głosować autopoprawki, a później będziemy głosować przyjęcie projektu uchwały. Pani skarbnik, 
oddaję głos.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Szanowni państwo, pozwoliłam sobie przygotować krótką prezentację, by było łatwiej nam 
informować o zmianach. Zaplanowane w budżecie Gminy Chojna na 2021 rok dochody to jest kwota 
68.139.554 zł, z czego 65.280.903 zł są to dochody bieżące, natomiast dochody majątkowe 2 858 651 
zł, z czego 1.210 tys. zł to są dochody zaplanowane ze sprzedaży majątku. W strukturze dochodów na 
te 68.000.000 złotych składają się: dochody własne stanowią ponad 46 milionów złotych, subwencje 
to jest kwota 18.133000 zł i dotacje na realizację zadań, inwestycyjnych między innymi, to jest 4.098. 
606 zł. Jeśli chodzi o wydatki, to zaplanowana wartość to jest 77.193.260 zł, z tego 63.000.000 złotych, 
są wydatki bieżące, natomiast wydatki majątkowe to jest wartość 13.598.362 złote. J est to wartość 
bardzo znacząca, do tej pory nie miałam okazji mieć tak dużego budżetu na inwestycje. Planowany 
deficyt wyniesie 9.053.706 zł i zostanie pokryty przychodami pochodzącymi ze środków 
zdeponowanych na rachunkach bankowych, a wynikający ze szczególnych zasad wykonania budżetu. 
Przychody, łączna ich kwota to jest 10.173. 706 zł i w tym planowanym budżecie przychody stanowią 
środki, które już mamy na kontach bankowych Gminy. Pochodzą one z Rządowego Funduszu 
Inwestycji Lokalnych. Z pierwszej tury otrzymaliśmy 1.014.887 zł. Wydatkowa liśmy nieco ponad 
460.000 złotych, natomiast 554.000 zł właśnie będzie do skonsumowania w 2021 roku . W drugiej 
turze otrzymaliśmy kwotę 8,5 mln złotych, natomiast 1.119.01 9 zł to są środki otrzymane z Funduszu 
Dróg Samorządowych z przeznaczeniem na inwestycję "Przebudowa dróg - ulica Gdańska i 
Poznańska". Po stronie rozchodowej budżetu zaplanowaliśmy kwotę 1.120.000 zł. Jest to spłata 
emitowanych wcześniej obligacji 670.000 złotych i 450 000 pożyczki tytułem spłaty do Skarbu Państwa. 
Ważniejsze kierunki wydatków gminy to 22.000.000 złotych n a działania w zakresie opieki społecznej 
i Środowiskowego Domu Samopomocy, 19.555.000 złotych to oświata, gospodarka odpadami to 
3.654.270 złotych. Wcześniej była to kwota 2,5 miliona złotych, niemniej jednak w związku z podjęciem 
przez Państwa uchwałą o nowej stawce opłaty za gospodarowanie odpadami ta pula środków znacznie 
się zwiększyła i wynosi właśnie 3.600.000 złotych. Wśród innych zadań, to między innymi gospodarka 
komunalna i mieszkaniowa z kwotą 1.200.000 zł, i na fundusz sołecki zaplanowaliśmy 477.909 zł. W 
budżecie zaplanowaliśmy dotacje, między innymi dla instytucji kultury, to jest 1.675.000 złotych z 
przeznaczeniem dla stricte domu kultury oraz 510.000 złotych dla biblioteki. Na zadania z zakresu 
sportu zaplanowaliśmy 200 000 zł i opieka nad bezdomnymi zwierzętami to jest kwota z 144.000 zł. 
Wśród zadań inwestycyjnych przebudowa targowiska z kwotą 802.000 zł, budowa świetlicy w 
miejscowości Czartoryja 1.129.000 złotych, z czego dofinansowanie to jest kwota rzędu 500.000 zł ; 
przebudowa ulicy Gdańskiej i Poznańskiej wartość zadania 1.632.500 złotych, z czego dofinansowanie, 
tak jak wcześniej mówiłam, z Funduszu Dróg Samorządowych 1.119.000 zł i część środków z pierwszej 
puli z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych. Największe zadanie w budżecie to jest przebudowa 
i termomodernizacja Szkoły Podstawowej nr 1 w Chojnie z kwotą 8,5 miliona złotych. Jest to pokłosie 
drugiego wniosku z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych na tę samą kwotę. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję. Czy ktoś z Państwa ma pytania? Nie widzę, w związku z tym, tak jak wcześniej wspomniałem, 
przejdziemy do pierwszego głosowania, czyli wniosek o przyjęcie auto poprawek. Proszę o 
uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję bardzo. Na podstawie wyników głosowania 
stwierdzam, iż autopoprawki do projektu zostały przyjęte jednogłośnie. W tej chwili przejdziemy do 
głosowania, w którym będziemy głosować przyjęcie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
gminy Chojna na rok 2021. Proszę o uruchomienie procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Oddaję głos pani 
burmistrz.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado. Tutaj, w tym miejscu bardzo serdecznie chciałabym 
podziękować przede wszystkim radzie za wsparcie i za każdą właściwie decyzję, którą Państwo 
podejmujecie, tę mobilizującą i tę wspierającą nas, bo łatwiej jest nam pracować i przygotować 
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budżet. Dziękuję za zaufanie, że Państwo przegłosowaliście budżet dzisiaj jednogłośnie, jednomyślnie. 
Jednocześnie chciałam Państwa zapewnić, że nie będziemy spoczywać na laurach i będziemy dalej 
starali się pozyskiwać środki zewnętrzne, jak tylko się pojawią. Wiemy, że istnieje taka możliwość. 
Wiadomo, że nie raz jest tak, że otrzymamy te środki, a nieraz jest taka sytuacja, że tych środków nie 
będzie. Będziemy się zawsze starali ze wszystkich sił je pozyskiwać. P o drugie, chciałam bardzo 
podziękować mojemu zastępcy, pani skarbnik i moim naczelnikom, i w ogóle pracownikom Urzędu, 
którzy stają na wysokości zadania i starają się zawsze, żeby s prawnie nam wszystko szło. Serdecznie 
jeszcze raz dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Proszę bardzo, oddaję głos.  
Radny Norbert Oleśków 
Pani burmistrz, cieszę się, że jednogłośnie został zatwierdzony ten budżet, chociaż, szczerze 
powiedziawszy, miałem wątpliwości. Cały czas się czuję rozdarty, ale wierzę w dobre intencje pani 
burmistrz. Chociaż prawie 1,5 miliona złotych na Centrum Kultury, które funkcjonuje, jak funkcjonuje 
i 200.000 złotych z przeznaczeniem na sport, gdzie każdy wie, że lwia część tych pieniędzy przejdzie na 
gminny klub sportowy, który nawet nie prowadzi sekcji juniorów. Są to te punkty, z którymi nie do 
końca się zgadzam, aczkolwiek mam nadzieję i wierzę w dobre intencje tego budżetu. Dziękuję bardzo.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos odnośnie budżetu? Nie widzę, w związku z tym 
przyjdziemy do kolejnego punktu, punkt 9: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie Wieloletniej 
Prognozy Finansowej gminy Chojna na lata 2021-2030, druk nr 5/XXVII/2020. Tutaj również wpłynął 
wniosek o autopoprawki, więc podobnie, jak przy poprzednim projekcie będę prosił zaraz panią 
skarbnik o omówienie projektu, natomiast my będziemy mieli dwa głosowania. Pierwsze, o przyjęcie 
auto poprawek, kolejne o przyjęcie projektu uchwały. W tej chwili proszę o stanowiska komisji: 
Komisja Finansowa - wszyscy za; Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - 
wszyscy za. Dziękuję. I tak jak wcześniej wspomniałem, panią skarbnik proszę o omówienie projektu 
uchwały.  
Skarbnik Agnieszka Górska 
Uchwała odzwierciedla plan budżetu na 2021 rok w zakresie dochodów, wydatków, przychodów 
i rozchodów, jak również na lata kolejne, to jest do 2030 roku, czyli do tego roku, w którym zostanie 
spłacony dług. W zakresie przedsięwzięć wprowadzamy kilka nowych przedsięwzięć. Jest to między 
innymi budowa świetlicy w miejscowości Czartoryja. Szacowana wartość tego zadania to jest 
1.129.000 złotych. Dokonaliśmy również korekty przedsięwzięcia "Przebudowa ulicy Gdańskiej 
i Poznańskiej". Tutaj limit na 2021 rok to jest 1.632 500 zł, jak również remont wiatrołapu i podjazdu 
dla Środowiskowego Domu Samopomocy w Chojnie. Limit na 2021 rok to 270.000 złotych. Dziękuję.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję, czy są pytania? Nie widzę, związku z tym przyjdziemy do głosowania nad przyjęciem wniosku 
w sprawie autopoprawki. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż autopoprawki 
zostały przyjęte jednogłośnie. Przyjdziemy do kolejnego głosowania, głosowanie nad przyjęciem 
projektu uchwały. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został 
przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt, punkt 10: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planu pracy Rady Miejskiej w Chojnie na rok 20 21, druk numer 6/XXVII/ 2020. Czy ktoś 
z państwa radnych ma uwagi, co do planu pracy rady na następny rok? Nie widzę uwag, w związku z 
tym proszę o stanowiska komisji. Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Komunalna - 
wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Nie było pytań w związku z tym przyjdziemy do 
procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały 
został przyjęty jednogłośnie. Kolejny punkt 11: rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie 
zatwierdzenia planów pracy Komisji Rady Miejskiej w Chojnie na 2021 rok, druk numer 7/XXVII/ 2020. 
Czy ktoś z przewodniczących komisji chciałby zabrać głos? Czy ktoś może z państwa radnych ma 
pytania? Poproszę w takim układzie o stanowiska komisji: Komisja Finansowa - wszyscy za. Dziękuję. 
Komisja Komunalna - wszyscy za. Dziękuję. Komisja Oświatowa - wszyscy za. Rozumiem, że nie ma 
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pytań, w związku z powyższym możemy przejść do procedury głosowania. Dziękuję. Na podstawie 
wyników głosowania stwierdzam, iż projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie. Przechodzimy do 
kolejnego punktu, punktu 12: wolne wnioski i informacje. Kto z państwa radnych chciałby zabrać głos? 
P ani burmistrz, oddaję głos.  
Burmistrz Barbara Rawecka 
Panie przewodniczący, Wysoka Rado, tak, jak już powiedziałam, spotykam się z osobami i ostatnio 
wiele osób z gminy Chojna przyszło do mnie z uwagami odnośnie palenia w piecach, a szczególnie 
zanieczyszczania środowiska przez osoby, które palą różne rzeczy. Często są to plastiki czy płyty 
laminowane. Wskazują mi tutaj na osoby, które w ten sposób palą. Jest to szerszy problem, dlatego 
też staramy się kupić drona, który będzie monitorował jakość powietrza. Będzie to taki dron, który 
zbada jakość spalin, będzie dawał nam informację co jest spalane i czy tam są szkodliwe pyły. Druga 
rzecz, to staramy się podpisać umowę z firmą, która robi badanie jakości powietrza. Po trzecie, 
chciałam zwrócić uwagę mieszkańcom gminy Chojna, że my tutaj, dzięki właśnie państwa decyzji, w 
tym roku ogłosiliśmy po raz pierwszy nabór wniosków na wymianę źródeł ciepła. Mieliśmy 40 osób 
chętnych do wymiany źródeł ciepła i w dalszym ciągu będziemy to powielać. My robimy to w 
budynkach wielorodzinnych, ponieważ osoby, które mieszkają w budynkach wielorodzinnych nie mają 
takich możliwości, jak te, które mieszkają w jednorodzinnych. Te osoby mogą składać wnioski w 
Wojewódzkim Funduszu Ochrony Środowiska. Jest tam trochę różnych programów, takich jak "Czyste 
powietrze" czy "S top smogowi". W urzędzie pomagamy takie wnioski wypełniać mieszkańcom 
domków jednorodzinnych i zachęcamy mieszkańców do wymiany. Bolesne jest to niekiedy, jak 
wskazują nasi mieszkańcy miejsca, gdzie wydawałoby się, że osoby, które tam mieszkają, są światłe, 
wiedzą, co powinny robić, a okazuje się, że zanieczyszczają to powietrze. Jest to przykre. Ogłaszamy 
więc takie nabory, dofinansowujemy wymianę źródeł ciepła, zachęcamy do wymiany w domach 
wielorodzinnych. Zachęcam tych, którzy zanieczyszczają, do myślenia, że jeżeli chcecie się sami truć, 
to dobrze, ale macie sąsiadów, dzieci, macie wnuczęta i myślcie o nich. Jest to również myślenie w 
przyszłość i myślę, że w takim układzie, jeżeli pomyślimy o sobie, o swoich bliskich, o sąsiadach, to 
może niektórym osobom odejdzie chęć palenia różnych, dziwnych materiałów w swoich piecach. Pan 
przewodniczący ma też jeszcze kolejną propozycję, więc nie będę tutaj panu przewodniczącemu 
przeszkadzać.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo pani burmistrz. Szanowni Państwo, tak jak pani burmistrz wspomniała, przychodzą 
mieszkańcy i zwracają uwagę na ochronę środowiska. Zarówno do pani burmistrz, jak i do mnie, 
przychodzą osoby. Proponowałem już na komisji, rozmawialiśmy o tym i bardzo bym szanowną radę 
prosił, aby pochylić się nad pomysłem powołania straży miejskiej. Nie mam tutaj na myśli tego, abyśmy 
straż miejską powołali tylko i wyłącznie do tego, aby pilnowała ochrony środowiska i osób, które 
niewłaściwie palą w piecach albo palą niewłaściwym paliwem. Chodzi mi ogólnie o bezpieczeństwo w 
naszej gminie. W zeszłym roku kolega radny miał przypadek próby włamania do mieszkania. W te 
święta mieliśmy bardzo dużo tego typu przestępstw czy zdarzeń. Mieliśmy też okazję rozmawiać z 
panem komendantem policji na sesji tego roku, który szeroko przedstawił, jak wyglądają sprawy 
kadrowe, ile jest wakatów w naszej chojeńskiej policji. Wiemy , że brakuje tam osób do pracy. 
Zauważając, że to bezpieczeństwo w naszej gminie jednak się nie poprawia, a tylko pogarsza, bardzo 
bym serdecznie państwa prosił, abyście państwo się pochylili, zastanowili nad powołaniem ponownie. 
Była straż miejska w Chojnie, była wtedy ta prewencja i nie mówię, żebyśmy mieli wszystkich od razu 
karać. O d czegoś trzeba zacząć, przynajmniej będziemy mogli sprawdzać bez problemu tych państwa, 
którzy palą nie tak, jak trzeba czy nie tym, co trzeba. Procedura będzie uproszczona, nie trzeba będzie 
dużych decyzji administracyjnych podejmować. Taką więc mam propozycję dla Państwa, proszę się 
zastanowić nad tym, bo może to naprawdę poprawić tutaj bezpieczeństwo, nie tylko, jeśli chodzi o 
ekologię, ale także ogólne. Dziękuję. Czy ktoś z państwa radnych jeszcze chciałby zabrać głos? Pani 
burmistrz, p roszę bardzo, oddaję głos.  
 
 



7 
 

Burmistrz Barbara Rawecka 
To jest nasza ostatnia sesja w tym roku, w tym roku oczywiście, a w związku z tym, że jutro jest 31 
grudnia, Sylwester i będzie to koniec roku 2020. Serdecznie dziękuję radzie za współpracę, 
mieszkańcom za wsparcie, nawet niekiedy, jeżeli są to negatywne głosy, to one też wymagają tego, 
żeby się zatrzymać i zastanowić. Wszystkim mieszkańcom Chojny życzę dobrych dni w nowym roku. 
Państwo pamiętajcie jedno, że zostaliście obdarzeni talentami, wykorzystajcie te talenty, rozwijajcie 
te talenty, ale też i dzielcie się nimi z innymi. Bądźcie zawsze nastawieni pozytywnie do drugiego 
człowieka. Niech rok 2021 będzie takim rokiem, gdzie pozytywnie jesteśmy nastawieni do siebie, 
pomimo trudności, jakie przeżywa my i jakie mamy. Bo naprawdę, jeżeli jest w stosunku do drugiego 
człowieka szacunek, zawsze łatwiej jest pokonać wszelkie trudności. Wszystkiego dobrego i w nowym 
roku spotkajmy się w zdrowiu przede wszystkim i mam nadzieję, że końcu również spotkamy się w 
szkołach z dziećmi, spotkamy się również z ludźmi na placach zabaw i w parkach. Spotkamy się 
uśmiechnięci, bo będziemy mogli przynajmniej ściągnąć maseczki. Wszystkiego dobrego.  
Przewodniczący Rady Radosław Karwan 
Dziękuję bardzo pani burmistrz. Ja również dołączam się do życzeń i również chciałbym życzyć Państwu 
i wszystkim mieszkańcom gminy jak najwięcej zdrowia, bo jest to chyba temat, który ostatnio jest 
najważniejszy, czyli to zdrowie. Bardzo Serdecznie państwu dziękuję, jeszcze raz życzę wszystkiego 
najlepszego w nadchodzącym roku. W związku z tym, iż wyczerpaliśmy porządek obrad zamykam 
posiedzenie dzisiejszej Rady Miejskiej w Chojnie. Życzę Państwu miłego popołudnia. Dziękuję bardzo.  


